
Programma 
Datum: 3 april 2020

09.00 – 09.30 uur Ontvangst gasten, registratie en bezoek expositie 

09.30 – 10.00 uur Start ochtendprogramma in foyer

10.00 - 10.10 uur Opening lustrumcongres

10.10 – 10.40 uur Openingsspreker - Anna Gimbrère - wetenschapsjournalist

10.45 – 11.15 uur Keynote spreker - Menno de Bree - filosoof en docent

11.20 - 11.50 uur Keynote spreker - Annette van Kuijk - voorzitter VRA en 
revalidatiearts

11.55 – 12.10 uur Plenaire poster pitches

12.10 – 13.30 uur Pauze en bezoek expositie en posters 

13.30 - 15.00 uur Debatsessie Generalist vs Specialist - onder leiding van Frénk van der 
Linden

15.00 - 15.45 uur Middagpauze en expositie 

15.45 - 16.40 uur Lustrum ALV

16.40 - 17.10 uur Afsluiting door Cabaretier

17.10 uur Einde congres 



Sprekers 

Anna Gimbrère 

Anna Gimbrère is wetenschapsredacteur en presentatrice. In 
2014 studeerde ze af in de theoretische natuurkunde aan de 
Universiteit van Amsterdam. Ze maakte de stap naar de VPRO 
als wetenschapsredacteur voor het programma de Nationale 
Wetenschapsquiz en daarna leverde ze bijdrages aan 
verschillende wetenschappelijke programma's, zowel voor als 
achter de camera. Ze was mede-verslaggever van het 
programma "Oranje Boven Down Under" tijdens de World Solar 
Challenge in Australië (2017) en in de zesdelige serie De Wilde 
Ruimte (VPRO) bracht ze haar liefde voor de ruimtevaart in beeld 
(2019). Daarnaast was ze regelmatig te zien als 
wetenschapsexpert bij Tijd voor MAX en JINEK en in de bizarre 
wetenschap-show "Experimensen" met Stefano Keizers. Ook is ze één van de vaste gezichten 
van BRIGHT, het technologie platform van RTL. En sinds mei 2019 is Anna tafeldame bij 
DWDD. Anna is ervan overtuigd dat wetenschap en technologie de wereld vooruit helpen. Het 
is daarom haar missie om wetenschap te populariseren en mensen vertrouwd te maken met 
de mogelijkheden van technologie.

Menno de Bree

Kiezen voor beginners
De toekomst ligt open en wie we zijn ligt niet geheel vast. Dat betekent dat we tot op zekere 
hoogte kunnen kiezen wie we willen zijn. Aan de ene kant betekent deze openheid meer 
vrijheid tot zelfontplooiing. Aan de andere kant leidt het tot angst: met deze vrijheid worden 
we ook verantwoordelijk voor wie we zijn. En hoe je moet je kiezen? De tips die we krijgen 
(‘je moet doen wat je wilt’ et cetera) werken voor geen meter. Menno de Bree legt uit waarom 
dat zo is. 

Menno de Bree (1974) studeerde filosofie en werkte als bedrijfsethicus 
bij Heineken en Nyenrode. Sinds 2003 doceert hij ethiek en filosofie 
aan het Universitair Medisch Centrum Groningen. Voor zijn onderwijs 
daar ontving hij meerdere studentenprijzen. Daarnaast verzorgt De 
Bree vanuit zijn eigen bedrijf denktrainingen en filosofieworkshops voor 
zorgprofessionals (o.a. voor Brainfeed), en is hij actief als 
publieksfilosoof (o.a. voor The School of Life). Op internet zijn zijn talks 
voor Brainwash en TEDx te vinden. Elke zaterdag verschijnt er een 
column van zijn hand in het Financieel Dagblad. Onlangs verscheen 
daarvan de eerste bundeling, onder de titel 'Het eeuwig tekort. Over werk, liefde, geluk en 
ander ongemak.'

Annette van Kuijk 



Over morgen..….De Moderne Medisch Specialistische zorg; wie doet het met wie in 
2025?
We willen in Nederland aantoonbaar tot de beste zorg ter wereld behoren. Zorg waarin de 
mens en zijn gezondheidswelzijn centraal staan. De Medisch Specialist speelt daarin een 
belangrijke rol. De medisch specialist van de toekomst is naast inhoudelijk expert, ook coach 
op het gebied van gezondheid en gedrag, en heeft een actieve rol in het beoordelen en 
implementeren van die innovaties die daadwerkelijk waarde aan de zorg toevoegen. Hij/zij 
beweegt zich in een flexibel netwerk rondom de patiënt. Om zorg te kunnen leveren vanuit 
het netwerk waarin de patiënt en zijn gezondheid centraal staan, werken zorgverleners op de 
grenzen van hun beroep interprofessioneel samen. Wat we zeggen, laten we ook zien. 
Daardoor ontstaat gerechtvaardigd vertrouwen! Dat klinkt als de medisch specialist van 2025 
is een revalidatiearts... maar wat als elke moderne medisch specialist de competenties heeft 
van een revalidatiearts? Hoe zou de zorg er dan uit zien en wie doet dan wat met wie? 

Annette van Kuijk is revalidatiearts en medisch directeur bij 
Tolbrug specialistische revalidatie, onderdeel van het Jeroen 
Bosch Ziekenhuis in 's-Hertogenbosch. Zij behaalde haar 
Master of Science Epidemiologie aan de Vrije Universiteit 
Amsterdam (2006). Annette promoveerde aan de Radboud 
Universiteit Nijmegen op het voorspellen van herstel van arm-
hand functie na CVA (2008). Zij is betrokken bij diverse 
onderzoeks- en innovatieprojecten naar het verbeteren van de 
effectiviteit van revalidatiebehandeling. Als lid van de 
Commissie Medisch Specialist 2025 heeft zij meegeschreven 
aan het visiedocument MS2025 van de Federatie Medisch Specialisten. Als revalidatiearts, 
directeur, maar ook als VRA voorzitter, probeert zij de verbinding te leggen tussen deze visie 
en de dagelijkse (zorg)praktijk. 



Debat - Generalist vs. Specialist 

De zorg ontwikkelt zich de laatste jaren steeds verder en sneller door nieuwe onderzoeken, 
innovaties en technologieën. Ook het vakgebied van de revalidatiegeneeskunde wordt 
steeds breder. Is het nog mogelijk om als algemeen revalidatiearts de gehele breedte van 
het te beheersen, of wordt het steeds logischer om je als revalidatiearts te specialiseren? Of 
is voor beiden een plaats, afhankelijk van de lokale situatie? Heeft een generalistische 
revalidatiearts meer oog voor diagnose-overstijgend functioneren van de patiënt? Waar ligt 
de kracht van de revalidatiearts ten opzichte van andere beroepen in het zorgveld? En wat is 
wenselijk voor de patiënt, andere zorgprofessionals, directe collega’s, etc.? Zowel 
generaliseren als specialiseren heeft voor- en nadelen, maar wat zijn deze voor- en nadelen 
en hoe kijken we als beroepsgroep tegen deze ontwikkelingen aan? Hoe willen we dat vak 
revalidatiegeneeskunde zich verder zal ontwikkelen in de toekomst? En wat heeft deze 
keuze voor effect op bijv. wetenschap, opleiding en samenwerking met andere 
beroepsgroepen? 

Tijdens dit debat gaan we onder leiding van debatleider Frénk van der Linden in gesprek met 
het publiek en panelleden (voor- en tegenstanders van generaliseren), met verschillende 
achtergronden. 

Panelleden: 

- Frans Nollet – revalidatiearts en voorstander specialist 

Verdere namen zijn nog niet bekend (3-2-2020) 


